
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 8. juni 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1448
Det fremgår af svar på MOF alm. del – spørgsmål 1361, at edderfuglen er beskyttet i
flere danske EU-fuglebeskyttelsesområder, og at miljøministeren på den baggrund anser
edderfuglen som tilstrækkeligt beskyttet. Er ministeren enig i, at det i følge EU’s Natu-
ra 2000-regelsæt gælder, at medlemslandene er forpligtede til at udpege de vigtigste
levesteder for fugle som EU-fuglebeskyttelsesområder, og at det i miljøvurderingerne
foretaget i forbindelse med havvindmølleparkplaner i Jammerland Bugt er påvist, at fore-
komsten af edderfugle i bugten er de største, som hidtil er fundet noget sted i de danske
farvande? Mener ministeren på den baggrund, at området bør kandidere til beskyttelse i
form af udpegning som et EU-fuglebeskyttelsesområde?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jacob Jensen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jacob.Jensen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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